
 
 
 
_________________________________________________________________________ 

Datum:  9. ledna 2014 

Přítomni:  Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Radek Pohl, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček,  
Hana Sychrová, Tomáš Obšil, Jitka Moravcová 
 

Omluveni:------ 
 

Hosté: Martin Fusek 

 
Program: 
 
1/ Schválení zápisu z minulého zasedání, schválení programu a ověření hlasování per rollam  
2/ Kontrola plnění usnesení z roku 2013  
3/ Výhled činnosti a nejdůležitějších úkolů na rok 2014  
4/ Výběr tří nejdůležitějších (tzv. anotovaných) výsledků za rok 2013  
5/ Informace ze zasedání Dozorčí rady ÚOCHB  
6/ Různé (syntéza peptidů, výše "overheadu" z grantů, "named lectures") 
 
 
Zápis: 
 
Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis z minulého zasedání dne 7. 11. 2013 a program 
jednání. Rada současně ověřila výsledky hlasování per rollam z mezidobí, kterými udělila 
ÚOCHB předchozí souhlas a) k návrhu Dr. Poláška na Fellowship J. E. Purkyně; b) k převodu 
neinvestičních prostředků ve výši 30 mil Kč do investičních; c) k odeslání komentářů k návrhu 
nové strategie AV ČR, kterou členové Rady společně vypracovali s vedením ÚOCHB a schválili 
na předchozích zasedáních a (d) k udělení medaile F. Šorma Prof. Marvinu H. Caruthersovi (na 
návrh Dr. Michala Hocka). 
 
Ad 2) Rada se podrobně zabývala kontrolou plnění usnesení roku 2013. Diskutovala rovněž o 
novém modelu financování vědeckých skupin (vstupujícímu v platnost počátkem roku 2014), 
včetně ročního hodnocení výkonnosti vědeckých skupin. Pozitivně ocenila zohlednění jak 
kvantitativních, tak kvalitativních aspektů hodnocení. Rada se dále hodlá aktivně účastnit dalších 
diskuzí s vedením ÚOCHB týkajících se možné optimalizace či drobných korekcí v novém 
systému financování a hodnocení. 
 
Ad 3) Rada vyslechla Prof. M. Fuska, zástupce ředitele pro strategický rozvoj, který představil 
prioritní cíle vedení ÚOCHB na rok 2014. Prof. Fusek nastínil tři základní témata a) zajistit 
úspěšné dokončení budovy B včetně garážových stání a pokračování rekonstrukce budovy A, b) 
vypracování strategického dokumentu ÚOCHB a c) podpora nových juniorských skupin ve 
vědecké činnosti a jejich začlenění mezi vědecké pracovníky ústavu. Rada současně připomněla, 
že je nutné se zaměřit a nadále rozvíjet partnerství s vysokými školami. 
 
Usnesení: Rada bere informace o plánech managementu ústavu na vědomí a souhlasí 
s nastavenými prioritami. Žádá o průběžné informování. 
 
Ad 4) Rada posuzovala šestnáct zaslaných návrhů na nejvýznamnější vědecké výsledky ÚOCHB 
za rok 2013 (tzv. anotované výsledky). Nejvyšší ohodnocení získaly práce Dr. Jiráčka, Prof. 
Michla, Dr. Hocka, Dr. Řezáčově a Prof. Jungwirtha. Zmíněné anotované výsledky budou 
uvedeny ve Výroční zprávě ústavu za rok 2013. 
 

RADA ÚOCHB 
Zápis ze 63. schůze ÚOCHB AV ČR, v. v. i. 



Ad 5) Předseda Rady informoval o posledním zasedání Dozorčí rady ÚOCHB, které se konalo 
10. prosince 2013. Nejdůležitější body se týkaly schvalování nájemních smluv a pořizování 
přístrojů, aktuálního stavu rekonstrukce, zprávy ředitele o vývoji ústavu za uplynulý rok, vývoje 
aktiv ÚOCHB, hospodaření spol. IOCB TTO a plánovaného společného zasedání DR, Rady 
ÚOCHB a vedení ÚOCHB. 
 
Usnesení: Rada bere informace na vědomí a souhlasí se společným zasedáním Dozorčí rady, 
Rady ÚOCHB a vedení ÚOCHB. 
 
Ad 6) 
 
 Člen Rady J. Jiráček informoval o nutnosti pořídit nový přístroj na syntézu peptidů. Zdůraznil, 

že skupina Dr. Majera aktuálně pracuje (ohledně syntézy peptidů) v nouzovém režimu a je 
třeba situaci rychle řešit. Rada jednomyslně doporučuje co nejrychlejší nákup nového 
syntetizátoru peptidů v urychleném řízení, nicméně upozorňuje na nutnost dodržení všech 
náležitosti dle zákona o veřejných zakázkách. 
 

 Rada se zabývala výší „overheadu“ z grantů. Vyslechla informace externích členů 
z partnerských institucí pro porovnání a shodla se na zachování současného stavu. 
 

 Rada opět diskutovala o zavedení přednášek na počest Prof. A. Holého, případně Dr. D. 
Schrödera. Jednotliví členové vyzvedli důležitost obou vědců pro ústav, nicméně doporučili 
dát přednost a aktivně vyhledávat vhodné kandidáty na přednášky na počest Prof. A. Holého. 

 
Usnesení: Rada se jednomyslně shodla na pravidelném konání (cca jednou ročně) zvaných 
přednášek na počest Prof. A. Holého, zaměřených na medicinální chemii a doporučuje co 
nejdříve zajistit vhodnou publicitu. Tyto přednášky mohou být zcela přirozeně součástí cyklu 
IOCB Invited Lecture Series. 

 
 
 

 
Příští zasedání Rady pracoviště se koná 6. 3. 2014 od 14:30 hod. 
 
Zapsal: M. Munzar      
 
Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 


